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Komise pro předsednictví ČR v Radě EU v roce 2022 (dále jen „komise“) – 6. 
jednání 
zápis z jednání konaného 14. 01. 2022 v 14:30 
 
Místo:  
Online jednání, Webex 
 
Přítomni:  
 
Členové:  
JUDr. Jiří Pospíšil - předseda 
Ing. Martin Bednář 
Mgr. Jakub Stárek 
Mgr. Ing. Jaromír Beránek 
Ing. Mariana Čapková, MBA 
Mgr. Marta Gellová  
Mgr. Kristýna Jirátová, Ph.D.  
Mgr. Marek Polach  
JUDr. Markéta Štalmachová  
JUDr. Lucie Týcová 
Mgr. Patricia Cipro   
 
Odborník s poradním hlasem: 
Mgr. Reda Ifrah 
 
Tajemník: 
Bc. Filip Hlaváček, DiS 
 
Hosté: 
kpt. Mgr. Martin Němec – vrchní komisař, krajské ředitelství policie hl. m Prahy 
prof. PaedDr. Radka Wildová, CSc. – prorektorka UK 
Mgr. Tereza Hrušková - vedoucí oddělení zahraničních vztahů odboru PRM 
Mgr. Michal Geisler Ph.D. - poradce primátora 
Ing. Jiří Hoskovec - vedoucí oddělení poradců primátora 
 
Jednání řídil: JUDr. Jiří Pospíšil, předseda 
 
Zapsal: Bc. Filip Hlaváček, DiS, tajemník  
 
Program a obsah jednání: 
 

1. Úvod   

2. Průběžný výstup z jednání zástupců Komise a jednotlivých vládních resortů 

3. Předložení návrhu tisku do Rady hl. m. s přehledem akcí pořádaných jednotlivými vládními 
resorty navržených k podpoření hlavním městem formou bezúplatné zápůjčky prostor  

4. Přehled pražských akcí a akcí s přímou účastí hl. m. Prahy – představí za odbor PRM paní 
Cipro, paní Hrušková a pánové Hoskovec a Geisler 

5. Různé 
a. Evropa2050 Evropa, ve které chci žít – aktivita, která vzniká ve spolupráci MZV/Českých 

center, MK, českých univerzit a jednotlivých krajů a je navrhováno se do této aktivity 
jako HMP zapojit - představí paní zastupitelka a předsedkyně Výboru pro vzdělávání a 
výchovu paní Čapková 
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b. Informace o odchodu člena komise pana Martina Churavého, cand. soc. jako zástupce 

za odbor PRM. Nově nominovaným členem komise je paní Mgr. Tereza Hrušková, 
vedoucí oddělení zahraničních vztahů.  

 
 
 
Ad 1) 

Jednání bylo zahájeno panem předsedou Pospíšilem. Pan předseda nejprve přivítal přítomné 

členy a hosty a nastínil průběh jednání, včetně programu jednání.  

Následně bylo konstatováno, že dle počtu přítomných členů je komise usnášení schopná a bylo 

dáno hlasovat o přijetí navrženého programu jednání.  

 

Přítomní členové schválili navržený program jednomyslně.  

 

Po přijetí navrženého programu jednání byl panem předsedou ustanoven ověřovatel zápisu, 

kterým se stal pan Mgr. Reda Ifrah.  

 
 
Ad 2)  

Předseda komise poté představil bod č. 2 Programu. Stručně shrnul dosavadní vývoj, kdy 

k dnešnímu dni projevilo zájem o spolupráci s HMP 6 ministerstev a to prostřednictvím pořádání 24 

společenských, doplňkových a diplomatických akcí. Dále informoval o plánované schůzce nově 

ustanoveného ministra pro evropské záležitosti, pana Beka, s panem primátorem. Jednání se bohužel 

nebude moci pan předseda účastnit a to z důvodu pravidelného jednání Evropského parlamentu. 

Nicméně pan předseda se s panem ministrem Bekem sejde osobně na separátní schůzce a projedná 

možnosti spolupráce HMP a vládních resortů.   

Následně předal pan předseda slovo panu Ifrahovi. Pan Ifrah pak konkrétněji představil 

jednotlivé akce, z nichž vyzdvihl některé zajímavé a důležité akce, jakými jsou jednání na ministerské 

úrovní, jednání s ředitelkou agentury EPSO a v neposlední řadě i setkání velvyslanců členských zemí. 

Jako nejplodnější se ukázala spolupráce s resorty Průmyslu a obchodu a Zahraničních věcí. 

Ministerstvo zahraničních věcí pak nabídlo HMP i spolupráci při distribuci upomínkových a propagačních 

předmětů do členských zemí EU, participaci na Press Tripu a případnou publicitu HMP na stránkách 

MZV. Naopak o spolupráci neprojevilo zájem ministerstvo životního prostředí, a to i přes počáteční 

aktivní přístup. Nicméně spolupráce může i nadále pokračovat a to zejména díky inovativním projektům 

z oblasti životního prostředí, kterými HMP disponuje. Na závěr pan Ifrah zmínil i navazování spolupráce 

mezi společností PCT a vládními resorty.  

Pan předseda pak vyzval účastníky jednání k vyjádření svým připomínek k předmětnému bodu 

programu. Z přítomných se nikdo nevyjádřil a pan předseda tedy přistoupil k hlasování o bodu programu 

č. 2.  

Přítomní členové jednomyslně přijali usnesení komise, která Průběžný výstup z jednání 

zástupců Komise a jednotlivých vládních resortů bere na vědomí.  

 

 
Ad 3) 

Pan předseda uvedl bod č. 3 programu a předal slovo panu Ifrahovi, který pohovořil o 

jednotlivých akcí, jejichž seznam je přílohou bodu č. 3. Zejména se zmínil o záštitách, které za pořádané 

akce budou konkrétní gesční radní přijímat. Představený přehled akcí bude předložen ke schválení 

RHMP ve formě tisku, kde bude navrhováno i zainteresování dalších odborů MHPM, jejichž participace 

je podstatná pro úspěšný průběh celé spolupráce s vládními resorty.  

Informaci pana Ifraha pak ještě doplnil tajemník komise o operativně doplněnou akci, která by 

předcházel samotnému zahájení předsednictví a je navržena na 30. 6. 2022. Pořádání akce bylo 
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konzultováno s odborem PRM. Tajemník komise také informoval o ekonomické stránce zápůjčky 

prostor, která je koncipována jako zápůjčka bezúplatná s tím, že veškeré další služby jsou k tíži 

pořadatele, tedy konkrétního ministerstva.  

Pan Ifrah ještě na závěr připomněl, že navrhované akce budou konány za účasti konkrétního 

gesčního radního, předsedy výboru či komise, který bude mít možnost v rámci dané akce prezentovat i 

aktivity HMP v projednávané problematice.  

Poté pan předseda otevřel rozpravu nad bodem č. 3 programu. Do rozpravy se nikdo nepřihlásil 

a pan předseda tedy přistoupil k hlasování o tomto bodu programu.  

 

Přítomní členové jednomyslně přijali usnesení komise, která „Schvaluje návrh tisku do 

RHMP a žádá o jeho předložení v nejbližším možném termínu“.  

 

 

Ad 4) 

Pan předseda přistoupil k dalšímu bodu programu, kterým je přehled pražských akcí a akcí s 

přímou účastí hl. m. Prahy a předl slovo paní Cipro z odboru PRM, jako koordinátorce akcí s přímou 

podporou HMP.  

Paní Cipro představila jednotlivé akce, které lze rozdělit na dvě skupiny, a to na akce interní, 

tedy akce, kde je pořadatelem přímo konkrétní odbor HMP, a na akce externí, které budou pořádány 

subjekty mimo MHMP a kde Praha bude pouze akci finančně podporovat. Pomyslnou vlajkovou lodí 

pražských akcí je jistě výstava URBANIA 2022 a z diplomatických akcí na nejvyšší úrovni jsou to akce 

plánované ve spolupráci s městem Paříží. Jako za velmi významné jsou pak považovány akce pořádané 

na klimatická témata. Součástí prezentace paní Cipro bylo i nastínění rozpočtů na jednotlivé akce a 

zdrojů na financování těchto akcí, kdy samotné zajištění financování bude předmětem samostatného 

tisku do RHMP, který paní Cipro připravuje. Tím paní Cipro ukončila svou prezentaci a slovo si vzal pan 

předseda.  

Pan předseda poděkoval paní Cipro a rovnou se dotázal na některé konkrétní detaily výstavy 

URBANIA 2022, čímž přímo i otevřel rozpravu nad tímto bodem programu. Detaily požadované panem 

předsedou paní Cipro dodá po skončení jednání komise. Poté se slova ujala paní zastupitelka Čapková 

a vyjádřila svou podporu akci Evropa 2050 a dotázala se, za jakých okolností by tato akce mohla být 

finančně podpořena z rozpočtu HMP. Na toto reagovala paní Cipro, která potvrdila, že jisté rezervy na 

podporu tohoto projektu ještě stále existují. Další diskuze o tomto projektu bude pokračovat v rámci 

samostatného bodu programu, který je právě této akci věnován.  

Pan předseda poté nechal hlasovat o prezentaci paní Cipro.  

 

Přítomní členové jednomyslně přijali usnesení komise, která Přehled pražských akcí a 

akcí s přímou účastí hl. m. Prahy bere na vědomí.  

 

 

Ad 5a) 

Pan předseda poté uvedl další bodu programu, kterým je právě projekt Evropa2050, který 

představí paní prorektorka Wildová z Univerzity Karlovy, které tímto pan předseda předal slovo.  

Paní prorektorka poděkovala za možnost vystoupit a představit projekt Evropa2050 členům a 

hostům komise. Poté paní prorektorka již konkrétně představila celý projekt.  

Po prezentaci projektu se ujal slova pan předseda Pospíšil, který se rovnou paní prorektorky 

dotázal na to, v čem spočívá přínos nově vzniklého projektu, který dle prezentace paní prorektory bude 

řešit obdobná témata jako Evropská studentská unie. Paní prorektorka toto vysvětlila tím, že se jedná o 

iniciativu samotných studentů a důvodem je zejména nastavení pružnější platformy, která bude lépe 

reflektovat jednotlivá témata a bude operativněji spolupracovat s odbornou veřejností, bude mít přesah 

na různé úrovně školství (vysoké školy, ale i střední školy) a bude také postavena na principu 
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dobrovolnosti a nikoliv nominovaných zástupců. Nicméně paní prorektorka rovněž zmínila, že celá 

iniciativa je stále ještě na samém počátku svého vzniku a bude se tedy i dále vyvíjet.  

Poté předal pan předseda slovo paní zastupitelce Čapkové, která projekt zaštituje a požádal ji 

o vyjádření, jakou formu podpory by požadovala a případně v jaké výši.  

Paní zastupitelka rovněž poděkovala za možnost prezentovat tuto iniciativu v rámci komise. 

Tuto iniciativu zařadila na program jednání z titulu svého mandátu, jako člen komise, kdy jejím 

mandátem bylo vyhledávat a doporučovat zajímavé a přínosné akce z oblasti vzdělávání a školství. O 

přínosu projektu svědčí i jeho podpora ze strany Asociace krajů, kde hl. m. tuto akci podpořilo. Podporu 

si paní zastupitelka představuje spíše jako symbolickou v řádek desítek tisíc korun, kdy hlavní podpora 

hl. m. by měla spočívat spíše v podpoře morální.  

Pan předseda na toto reagoval tím, že bez detailní znalosti rozpočtu celé akce, poměrem, 

kterým se bude Praha na takovémto rozpočtu podílet, není možné rozhodnout o její podpoře.  

Paní zastupitelka čapková se tedy dotázala paní Cipro, jako koordinátorky akcí podporovaných 

HMP, na mechanismus podpory, aby se mohla i tato akce o podporu ucházet.  

V rámci rozpravy si vzal slovo pan Ifrah, který akcentoval potřebu znát rozpočet akce před jejím 

podpořením a upozornil na možnosti i jiné, než finanční podpory.  

Pan předseda poté předal slovo panu zastupiteli Beránkovi a jen zopakoval a podpořil 

požadavek paní Čapkové na sdělení metodiky pro zařazení akce mezi akce s finanční podporou.  

Pan Beránek vysvětlil mechanismus, kterým se jednotlivé akce dostávali na seznam akcí 

k podpoření. Jednalo se o akce, které byly na seznam zařazeny na základě požadavků interních, ale 

externích subjektů, které se obracely se svými žádostmi na zastupitele, pana primátora a případně další 

představitele Prahy. Akci Evropa2050 pak pan Beránek doporučil ke schválení a k podpoře.  

Poté bylo slov předáno paní Cipro, která jen zopakovala, že bez znalosti rozpočtu projektu a 

účelu podpory není možné definovat výši podpory pro projekt.  

Slova se ujal pan předseda a souhlasil s paní Cipro s tím, že je ochoten projekt podpořit, ale je 

třeba jasně určit rozpočet projektu a na co by měla podpora konkrétně sloužit. Navrhl, aby komise projekt 

podpořila s tím, že výše podpory bude určena samostatně na základě dodaných detailů projektu. Slovo 

poté předal paní Čapkové.  

Paní Čapková vyjádřila opět poděkování za možnost akci představit a navrhla, že paní 

prorektorka zašle potřebné materiály, včetně požadavku na výši podpory paní Cipro, a na tomto základě 

bude zažádáno, v rámci připravovaného tisku, o podporu z rozpočtu HMP.  

Paní Cipro s navrženým mechanismem souhlasí.  

Pan předseda rovněž vyjádřil podporu navrženému mechanismu a dal hlasovat o vyjádření 

podpory tomuto projektu.  

 

Přítomní členové jednomyslně přijali usnesení komise, která zprávu o projektu 

EVROPA2050 bere na vědomí a doporučuje Radě hl. m. projekt finančně podpořit za podmínky, 

že žadatel o podporu podá Žádost o podporu (odbor PRM, Patricie Cipro), jejíž přílohou bude 

rozpočet celé akce a specifikace požadované částky a účel, na který by měly být požadované 

prostředky použity.  

 

 

 

Ad 5b) 

 Pan předseda v rámci tohoto bodu podal informaci o odstoupení člena komise, pana 

Churavého. Jeho nástupcem je odborem PRM navrhována paní Mgr. Tereza Hrušková.  

 Následně hlasováno o změně člena komise.  

 

  Přítomní členové jednomyslně přijali usnesení komise, která doporučuje Radě hl. m., 

aby se Mgr. Tereza Hrušková stala novým členem komise.   
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Ad 5 – vzneseno na jednání komise 

 Pan předseda na závěr jednání vyzval přítomné, zda nemají další podněty, které by měly na 

jednání komise zaznít.  

 Pan Ifrah se přihlásil o slovo a doporučil, aby do členství v komisy byli přizvání i zástupci 

z odboru OMM, OCP a zástupce z oblasti působnosti pana radního Šimrala. Toto rozšíření komise je 

navrhováno s ohledem na projednávaná témata, které se působnosti výše zmíněných odborů týkají. 

Přizvání do komise zajistí tajemník komise.  

  

Dále se o slovo přihlásil pan Geisler s žádostí, zda by mohla komise zaslat případné podněty 

na jednání pana primátora s ministrem Bekem.  

Pan předseda vysvětlil svou nepřítomnost na jednání s panem ministrem, která je zapříčiněna 

zasedáním EP. Nicméně pan předseda si již sjednal schůzku s panem ministrem v náhradním termínu. 

   

 Poslední vstup byl ze strany pana kpt. Němce, který požádal o distribuci přehledu akcí 

podpořených hlavním městem či pořádaných v prostorách hlavního města spolu se zápisem.   

 

Následně pan předseda poděkoval všem za účast a jednání ukončil.  

 
Zápis z tohoto jednání bude zaslán všem účastníkům elektronicky. 
 
Za správnost: 
Reda Ifrah  


